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…………………….  …………………… 

Louise Lindström  Monicka Zachari 

ordförande    justerare  

 

 

 

§ 1 

Val av mötesordförande, justerare och godkännande 

av dagordning  
Louise valdes till mötets ordförande och Monicka valdes 

att justera protokoll.  Dagordningen godkändes. 

 

§ 2 

Föregående mötes protokoll  

Föregående protokoll godkändes och lades till 

handlingarna. 

 

§ 3 

Ärenden till stadsdelsnämndens sammanträde den 27 

september 

 

Ärende 4 Tertialrapporten  

Rådet har inte fått rapporten varför rådet inte kan yttra sig. 

Linus redogör i korthet för rapporten. Nämndens budget 

för 2018 ser ut att gå ihop. Rådet önskar ta del av 

rapporten. 

 

Ärende 5 Utredning om införande av bemanningsenhet i 

pilotform inom förskola Norrmalm och Östermalm 

Det verkar vara en bra lösning på problemet med tillfällig 

personal i förskolor som tydligen redan har låg 

bemanning. Det är bra att man nämner personal med 

specialpedagogisk kompetens. 

 

Ärende 6 Gemensam upphandling av årsentreprenörer 

för parkinvesteringar 

Tillgänglighetsaspekter bör nämnas i kriterierna. Ett 

exempel är val av grussort eftersom ett nytt mycket 

svårgångbart grus lagts i Tessinparken. 
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Ärende 7 Gemensam ramavtalsupphandling av 

missbrukarvård 

I avtalen bör nämnas människor med andra 

funktionsnedsättningar än de som härleds till missbruk 

eftersom det kan påverka behandlingar etc. 

Upphandlingens arbetsgrupp bör även innefatta personer 

med kompetens avseende funktionshinderområdet.  

 

Ärende 8 Gemensam ramavtalsupphandling av insatser 

för barn, unga och deras familjer 

I avtal bör nämnas personer med funktionsnedsättningar 

eftersom det kan påverka insatsernas karaktär etc. 

Upphandlingens arbetsgrupp bör även innefatta personer 

med kompetens avseende funktionshinderområdet.  

 

Ärende 9 Ny entré till Vasaparken utefter Torsgatan - 

godkännande av program och genomförande 

Det är bra att man förbättrar tillgången till Vasaparkens 

olika delar och nämner tillgänglighet för alla i målbilden. 

Observera att promenadstråkets underlag är mycket 

viktigt. Vissa typer av grus är svåra att förflytta sig över 

för människor med rörelsehinder och även för barnvagnar. 

Viktigt att återställa redan befintlig tillgänglighet, så att 

det som rivs upp och flyttas åter kommer på plats.  

 

Ärende 12 Med tillit växer handlingsutrymmet och en 

lärande tillsyn Remiss, Tillitsdelegationens betänkanden 

Rådet stöder förvaltningens svar på viktiga 

frågeställningar men saknar hänvisningar till 

funktionsnedsättningar hos personer av olika åldrar som 

kan påverka både de standardiserade och de kvalitativa 

synsätten. 

 

Ärende 13 God och nära vård, en primärvårdsreform - 

svar på remiss från Kommunstyrelsen 

Rådet menar att remisstiden är för kort för en så pass 

viktig remiss som denna. Rådet stöder i princip 

förvaltningens yttrande men vill tillägga att det är viktigt 

att också nämna människor med olika 

funktionsnedsättningar som kan påverka planering och 

utförande av mer individualiserad vård, som ska utgå 
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från patientens behov både i eget och annat boende. 

Viktigt med personlig och anpassad service! 

 

Eftersom kunskap och insikt i funktionshinderfrågor bör 

vara allmänt integrerade för positiva följdeffekter för 

många fler är det viktigt att också nämna begreppen i 

riktlinjer, program etc. När nu vård och omsorg ska 

slussas över från Landstingsområdet - som bör  

ha funktionshindersaspekterna integrerade sin verksamhet 

- är det viktigt att funktionsnedsättningar nämns eftersom 

det kan förbättra funktionaliteten i vård och omsorg. 

 

Ärende 14 Allmänna lokala ordningsföreskrifter för 

Stockholms stad. Förslag till ändringar 

Rådet stöder förvaltningens svar i Lika rättigheter för alla, 

där framkomlighet och tillgänglighet nämns, framför allt 

viktigt för personer med tillfällig eller permanent 

funktionsnedsättning. 

 

Ärende 15 Detaljplan för Sju Sekel 1 - svar på remiss 

från stadsbyggnadskontoret 

Rådet instämmer med förvaltningens svar att en mindre 

och nättare byggnad skulle skapa en förbättringspotential 

för den delen av Kungsträdgården vad gäller bl.a. trygghet 

och tillgänglighet, speciellt under de mörka årstiderna. 

 

Ärende 17 Tyck till om Observatorielundens nedre del - 

sammanställning av inkomna synpunkter under dialogträff 

29maj 2018 

Rådet var inte inbjudet till dialogträffen och har ännu inte 

fått del av materialet varför några synpunkter inte kan ges 

här. Rådet önskar en rapport om hur tillgängligheten är 

ordnad. 

 

§ 4 

Synpunkter på remisser 

Rådet har möjlighet att lämna synpunkter på remisser i 

samband med att ett tjänsteutlåtande tas fram. Enligt 

överenskommelse är rådets ordförande och vice 

ordförande uppsatta på sändlistan så de får kännedom om 

alla remisser samtidigt som de sänds till den avdelning 
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som ska bereda tjänsteutlåtandet. Rådet avgör sedan vilka 

remisser man önskar lämna synpunkter på.  

 

För att den handläggare som skriver tjänsteutlåtandet ska 

ha möjlighet att ta med rådets synpunkter ska 

handläggaren erhålla dessa senast en vecka innan 

handläggaren själv ska ha texten klar. Rådets synpunkter 

på remisser ska i princip beslutas på rådets sammanträden 

och vara protokollförda. Om rådet anser ett ärende är 

viktigt att hantera däremellan kan ledamöterna handlägga 

ärendet digitalt och därefter bekräfta i protokollet på 

följande möte. 

 

Rådet kommer behandla Remiss av Färdplan för ett 

Stockholm för alla vid sitt sammanträde den 15 oktober 

och har inbjudit den tjänsteman som bereder ärendet att 

närvara vid sammanträdet.   

 

§ 5 

Syn- och hörselinstruktör (heminstruktör) 

Inga-Lill Eng besökte sammanträdet och redogjorde för 

heminstruktörernas verksamhet. De är fyra personer som 

har sin arbetsplats på Erstagatan 34 på Södermalm, och 

Inga-Lill arbetar specifikt mot Norrmalm. Inga-Lill går 

hem till vuxna personer med syn- och hörselnedsättning i 

syfte att göra deras vardag enklare. 80 procent av 

insatserna avser hörsel, resterande 20 procent syn. 

Heminstruktörerna informerar även personal, exempelvis 

på vårdcentraler eller privata utförare. Dock har 

instruktörerna svårt att få de senare att avsätta tid för 

sådan information. Rådet anser att insiktsutbildningar 

borde ingå som ett krav vid upphandling. 

Heminstruktörerna kan även följa med vid läkarbesök. 

Personer med psykisk ohälsa kan vara svåra att få kontakt 

med. 

 

Inga-Lill har regelbunden kontakt med 

biståndshandläggarna. Dock var det flera år sedan hon 

träffade handläggargruppen. Därför kommer 

enhetscheferna att kontaktas angående detta.  

Inga-Lill önskar att hemtjänsten skulle förkovras vad 

gäller bemötande av syn- och hörselnedsatta.  
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Mejladress:  inga-lill.eng@stockholm.se 

Hur säkerställer Stockholms stad heminstruktörernas 

vidareutbildning, undrar rådet. 

 

§ 6 

Övriga frågor 
HSO möts samma dag som rådets sammanträde den 15 

oktober för att diskutera fortsatt arbete med Stockholms 

program En stad för alla. Louise, Pia och Monicka 

kommer att delta och önskar ersättning från Norrmalms 

stadsdelsnämnd. 

 

§ 7 

Möteslokalerna och möteshandlingarnas tillgänglighet  

a) Posten har kommit sent till minst en ledamot. 

b) Rådet önskar klocka inne i mötesrummet.  

c) Skyltningen från gatan in mot förvaltningens 

reception är ej tillgänglig för personer med 

funktionsnedsättning.  Tillgänglig Entré vid 

Dalagatan är samma som varuintag, ej värdig entré. 

Glasytor är markerade men med för svag markering 

för att det ska synas ordentligt. Skyltningen utanför 

huset är inte tydlig.  

 

§ 8 

Mötets avslutande - nästa möte 

Ordförande avslutade mötet och tackade deltagarna. Nästa 

sammanträde är måndag den 15 oktober, kl. 15.00 med 

rådets förmöte kl. 14.30.  
 

mailto:inga-lill.eng@stockholm.se

